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[Landbrugsministeren.] 
give "sådanne rammer, at udviklingen kan 
give os effektive' bedrifter til opretholdelse.äf 
en så høj animalsk produktion som muligt. 
Det er det, samfundet har en afgørende 
økonomisk interesse i, ög; det er det, rente- 
sikringsordningen naturligvis i høj grad skal 
hjælpe til m e d . .  ; r 

Jeg føler mig overbevist om, at det præ- 
cis er i landbrugets produktionsbygninger, 
man i dag er længst tilbage i henseende til. at 
gøre en øget indsats for større effektivitet i 
vor produktion. Mange; ting har overbevist 
mig om det. Jeg står her med en henvendelse 
fra en jysk landmånd, der har to ejendomme 
med opdræt, hvoraf den ene er en ny og 
moderne ejendom. Han oplyser de konkrete 
forsøgsresultater, der er opnået. På tro-ds, 
af,: at det er nøjagtig de samme fodrings- 
planer m.v., han har anvendt, bliver resul- 
tatet ;alligevel, udelukkende il kraft af, må 
man formode, de forskellige produktions- 
betingelser i bygningsforholdené, at geh- 
nemsnitstil væksten > pr. kalv i den mindre 
udviklede bygning er 1.188 gram pr. dag og 
i den moderne og udviklede: bygning 1.435 
gram pr. dag. Når en så stor forskel kan 
fremlægges og dokumenteres, viser det noget 
om, hvilket 홢 effèktivitetsproblem , der er 
knyttet til, at have tidssvarende bygninger. 
Hertil kommer den anden side af sagen, der 
ikke indgår: de arbejdsbesparelser, der ligger 
i det; "홢 ; r - '  - 

Jeg vil gerne i iforbindelse med behand- 
lingen af dette lovforslag også; udtrykke 
ønsket om, at den forøgede indsats, vi har 
grund til at nære forventning Oll vil ske med 
henblik på at forbedre produktionsbygnin- 
gerne i landbruget, vil: blive båret af en 
stræben, som jeg tror landbrugsorganisatio- 
nerne j  høj grad kan bidrage til, mod at 
fremme konkurrencen' om dygtigt byggeri, 
således at vi kan få et på den ene side så 
effektivt og på den anden side så økonomisk 
tilrettelagt byggeri som muligt: Jeg tror, at 
de perspektiver, der ligger her; må kunne 
inspirere til en mere planlagt indsats, hvad 
landbrugets produktionsbyggeri angår, i de 
virksomheder, der ' vil beskæftige sig med 
det, således at det også i den henseende kan 
blive/til gavn. : : : ! : ^  

;Jeg takker for den eIistemlIiige, tilslutning 
I : . - fra udvalget ög:føler mig overbevist om, at 

vi har skabt et grundlag, der kan arbejdes 
videre på. 홢 홢 홢 '홢 홢 

: Hermed sluttede forhandlingen. -:홢 

: Der foretoges ;først afstemning vedrørende 
forslag til lov om ændring af lov om land- 
brugsej endomme. 홢홢 홢. >''홢 ! 

Lovforslagets' §§ 1 og 2 og dets overgang til 
tredie behandling 홢 ' f: 
vedtoges uden afstemning. 

Forma.nden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går dirél£te:''til-trédje,;'behandHng.''(uileii for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør ind- 
sigelse mod dette forslag, betragter jeg dét 
som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Man gik dernæst t i l  afstemning vedrø- 
rende forslag til lov om tilskud til investe- 
ringer i landbrugets produktionsbygninger. 

Lovforslagets §§ 1-10, ændringsforslaget om 
indsættelse af en ny paragraf og §§11-13 
vedtoges uden .åfstemning., 

홢 Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtages uden afstemning. - 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen .gør ind- 
sigelse mod dette' forslag, betragter jeg det 
som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den nægte sag på dagsordenen var: 1 

Anden behandling af forslag til lov om ,cpn- 
dring af toldloven (toldtariffen). 

Første behandling af lovforslaget (nr. 170) 
findes i tidenden sp. 6288). ' : i r; ;; ; . 

Der var ikke stillet ændringsforslag, I . « .! 

Lovforslagets; paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sat- 
tes til forhandling under ét1. : 

Ingen bad om ordet. 
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Lpvforslagets §§' 1-4 og dets overgang til 
tredje behandling ' 홢 : 
vedtoges uden afstemning. ' 

Den sidste^sag pa dagsordenen var: 

홢 Anden behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om retsforholdet mdlém arbejds,- 
givere og funktionærer. ' 

(Første behandling ,af lovforslaget (nr. 53) 
findes i tidenden sp. 1299, udvalgets be- 
tænkning i. tillæg B, sp. 1817). 

, Der var, stillet 19 ændringsforslag i be- 
tænkningen. : ' 

Uden for betænkningen var der ikke stil- 
let ændrihgsforslag. ; ' 1 , 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor- 
5 slagene og spørgsmålet OlIri lovforslagets 

overgang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 

Erling Dinesen: Ved førstebehandlingen 
af 'de to funktionærlovforslag, dels regerin- 
gens forslag, dels socialdemokratiets, ud- 
talte arbejdsministeren håb om, at lovfor- 
slagene kunne samordnes og et, forlig opnås 
under det udvalgsarbejde;, som nu har på- 
gået gennem nogle måneder/ Jeg må med 
beklagelse konstatere, at det har der ikke 
været nogen som helst mulighed for under 
udvalgsarbejdet. Forholdet er simpelt hen 
det, i alle tilfælde 'efter' min opfattelse, at 
regeringspartierne har svigtet funktionæ- 
rerne og set bort fra de løfter, de tre rege- 
ringspartier på vigtige områder tidligere har 
givet. Det skal jeg ikke gå nærmere ind på, 
for det ville' betyde en gentagelse af, hvad 
jeg sagde herom ved første behandling; og 
situationen er jo upræcis den samme i dag. 
Jeg synes, man har fundet' nogle temmelig 
anstrengte argumenter frem for at sige nej 
til en lang række forslag, : f. eks. en ud- 
videlse af lovens område, t i l  trods for 'at 
man i betænkningen gør : opmærksom på, 
at man finder det ønskeligt, at funktionær- 
loven skal -i angive minimums standard, for 
underviseres ansættelsesvilkår. Man har 
ikke været med til at føje en bestemmelse 
herom ind i funktionærloven, til trods for 
at alle fuhktionærorganisationer, 홢 der var 

med i det udvalg, som har beskæftiget sig 
med bh å. disse ting, var enige om, at man 
burde have dem ind under funktionær- 
loven. ' . 

Det samme gælder, når talen er om regler 
for imødegåelse af usaglige' opsigelser af sø- 
folk'. Det er også afvist under udvalgs- 
arbejdet. Det samme gælder de bedre op- 
sigelsegbéstem'melser i forbindelse med syg- 
dom, som var indeholdt i socialdemokratiets 
forslag, og jeg kunne i denne sammenhæng 
også nævne de vigtige spørgsmål om de 
provisionslønnedes særlige problemer. Vi har 
fået en henvendelse fra Danmarks aktive 
Handelsrejsende, der helt og fuldt tilslutter 
sig, at socialdemokratiets forslag 'er påkræ- 
vet, at der er behov for det. 

Også spørgsmålet om én ændring af bevis- 
byrden i forbindelse med usaglig opsigelse 
har mail sagt nej til, selv om det dog er en 
sag, som regeringspartierne tidligere har 
gjort sig til talsmand for. Det samme gælder 
en række af de andre forslag, vi er kommet 
med. Det fører for vidt at gå nærmere ind 
på dem, og jeg gjorde det som sagt allerede 
ved første behandling. i 

På 'denne baggrund har vi været nød- 
saget ; til at! > fremsætte som selvstændige 
ændringsforslag alle d e forslag, som var 
indeholdt e vort lovforslag nr. 45, bort- 
set fra ganske enkelte, 1 hvor rege- 
ringsforslaget og socialdemokratiets forslag 
var sammenfaldende; 'det gælder på to en- 
kelte områder. Jeg vil gerne anbefale vore 
ændringsforslag, der også er tiltrådt af SF. 

Lad mig herudover nævne spørgsmålet 
om afskedigelsesløn.: I ændringsforslag nr. 5 
foreslår vi ret til afskedigelsesløn efter 6, 9 
eller 12 år i stedet for det af regeringspar- 
tierne og regeringen foreslåede 12, 15 og 18 
år. Jeg synes', det ville være rimeligt: at 
imødekomme vort ændringsforslag; Det ville 
være en væsentlig forbedring af den sociale 
beskyttelse, der indeholdes i disse r'egler'. 

Jeg vil også gerne pege på' ændringsfor- 
slag nr. 13, der drejer sig ,om efterløn til en 
afdød funktionærs ægtefælle og børn, og 
hvor forholdet er det, at de nuværende reg- 
ler giver ret til 1, 2 eller 3 måneders efterløn 
under hensyn til ansættelsestiden i firmaet. 
Vi har foreslået 2, 4 eller 6 måneders efter- 
løn, n o g e t ,  som vi tidligere har hørt rege- 
ringspartierne interessere sig for. Vi foreslår, 
at det skal være til en enke eller enkemand 


